
Rada Miasta Racibórz

Protokół nr III/19
z sesji Rady Miasta Racibórz 

z dnia 30 stycznia 2019 r. 

Obrady rozpoczęto 30 stycznia 2019 r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 19:15 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 22 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 
Nieobecny 1 radny: Mirosław Lenk. 

Podjęto następujące uchwały:

1. Uchwała Nr III/31/2019 Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2019 rok.
2. Uchwała Nr III/32/2019 w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.
3. Uchwała Nr III/33/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/642/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 

sierpnia 2018 r. w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku 
leśnego na terenie Miasta Racibórz w drodze inkasa, określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso.

4. Uchwała Nr III/34/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
5. Uchwała Nr III/35/2019 w sprawie powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu na 

stanowisko Kierownika Raciborskiego Centrum Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.
6. Uchwała Nr III/36/2019 w sprawie powołania Rady Społecznej Raciborskiego Centrum Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych.
7. Uchwała Nr III/37/2019 w sprawie wymagań jakie powinien spełniać budżet obywatelski w Mieście 

Racibórz.
8. Uchwała Nr III/38/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu.
9. Uchwała Nr III/39/2019 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Studzienna i Sudół               
w Raciborzu.

10. Uchwała Nr III/40/2019 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Proszowiec - Stara Wieś             
w Raciborzu.

11. Uchwała Nr III/41/2019 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu.

12. Uchwała Nr III/42/2019 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu.

13. Uchwała Nr III/43/2019 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Miedonia w Raciborzu.

14. Uchwała Nr III/44/2019 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Markowice w Raciborzu.

15. Uchwała Nr III/45/2019 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Brzezie w Raciborzu.

16. Uchwała Nr III/46/2019 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu przy ul. Hulczyńskiej.

17. Uchwała Nr III/47/2019 w sprawie petycji mieszkańca.
18. Uchwała Nr III/48/2019 w sprawie petycji mieszkańca.
19. Uchwała Nr III/49/2019 w sprawie przyjęcia rezygnacji II Wiceprzewodniczącego Rady Miasta 

Racibórz.
20. Uchwała Nr III/50/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Raciborzu.
21. Uchwała Nr III/51/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
22. Uchwała Nr III/52/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
23. Uchwała Nr III/53/2019 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków        

w Raciborzu.
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24. Uchwała Nr III/54/2019 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej             
w Raciborzu.

25. Uchwała Nr III/55/2019 w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

Wszystkie podjęte uchwały zostały wpisane do rejestru uchwał udostępnianego w Biuletynie Informacji 
Publicznej i stronie internetowej miasta oraz na stronie raciborz.esesja.pl .

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy
 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska - Mróz
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny Piotr Janas 

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.

Otwarcia III sesji Rady Miasta Racibórz dokonał Przewodniczący Rady Leon Fiołka, witając zebranych 
radnych, Prezydenta Miasta, pracowników urzędu  i jednostek miasta oraz mieszkańców obecnych na sali
i tych przed ekranami komputerów, informując, że sesja jest nagrywana i transmitowana w internecie. 

Następnie poprosił aby Rada Miasta Racibórz minutą ciszy uczciła pamięć zmarłego Joachima Raczka – 
pierwszego rektora Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej w Raciborzu oraz tragicznie zmarłego   
Pawła Adamowicza – Prezydenta Gdańska. 

Następnie przedstawił i poddał pod głosowanie wniosek o zmiany oraz poszerzenie porządku obrad o 
dodatkowe następujące punkty i projekty uchwał:

1. Wycofanie z pkt. 11 porządku Uchwały w sprawie określenia kierunków kryteriów na drugim etapie 
postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych prowadzonych przez Miasto Racibórz oraz 
określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów i wprowadzenie w to miejsce Uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu.

2. Wycofanie z pkt. 22 Uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr I/3/2018  Rady Miasta Racibórz z dnia 21 
listopada 2018 r. w sprawie wyboru II Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Racibórz i wprowadzenie w to 
miejsce Uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji II Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Racibórz.

3. Dodatkowo Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Raciborzu.

4. Dodatkowo Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
5. Dodatkowo Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
6. Dodatkowo Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków w Raciborzu.
7. Dodatkowo Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu.
8. Dodatkowo Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
9. Dodatkowy pkt w sprawie przyjęcia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej oraz Planu Pracy Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji na 2019 rok. 
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Głosowano w sprawie:
uwzględnienia zmian w porządku obrad oraz dodatkowych punktów i projektów uchwał i ostateczne 
ustalenie porządku obrad. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Paweł Rycka , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Mirosław Lenk , Anna Ronin 

2. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z II sesji Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena 
Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Szukalska , 
Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Paweł Rycka 
NIEOBECNI (2)
Mirosław Lenk , Anna Ronin 

Rada przyjęła Protokół Nr II/18 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 19 grudnia 2018 r.

3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał  bieżącą  realizację  uchwał  Rady  Miasta  poprzedniej
kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta obecnej kadencji.
Przedmiotowe  informacje  stanowią  zał.  Nr  2 do  protokołu.  Następnie  przedstawił  informacje
o  najważniejszych  wydarzeniach  i  realizacji  zadań  między  sesjami.  Lista  omówionych  wydarzeń
stanowi zał. Nr 3 do protokołu.

 Radny  Michał  Kuliga  poprosił  o  szerszą  informację  w  zakresie  uruchomienia  stacji  monitoringu
WIOŚ oraz zasad jej finansowania.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że w najbliższych dniach można spodziewać się wizyty
ekspertów w celu wyboru najbardziej dogodnego miejsca na zlokalizowania stacji. Dodał również, że
stacja  nie  będzie  stacja  miejską  ale  wojewódzka,  w  grę  więc  wchodzi  ewentualne  dostarczanie
zasilania.

 Radny  Michał  Kuliga  poprosił  o  przedstawienie  obiecanych  informacji  na  temat  działań  Straży
Miejskiej w zakresie przeprowadzonych kontroli w sezonie grzewczym. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy na bazie informacji przekazanej przez Straż Miejską w Raciborzu
przekazał,  że w tym zakresie  w styczniu br. było  przeprowadzonych 51 kontroli,  przy czym w 3
przypadkach ujawniono spalania odpadów. 
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 Radny  Michał  Kuliga  dopytał  czy  przypadki  te  dotyczyły  budynków  wielorodzinnych  czy
jednorodzinnych. 

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał,  że  odpowie  po  uzyskaniu  szczegółów  ze  Straży
Miejskiej. 

 Radna Ludmiła Nowacka zapytała o szczegóły spotkania z minister oświaty.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że poruszano sprawy obaw samorządowców w zakresie

zmian przepisów, które generują koszty po stronie samorządów oraz obaw nauczycieli  o pewność
wypłat świadczeń. 

 Radna  Ludmiła  Nowacka  wskazała  na  potrzebę  zabiegania  o  dodatkowe  środki  dostępne  w
ministerstwie oświaty.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy zapowiedział kolejne spotkania z panią minister.    

4. Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2019 r.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak  przedstawiła radnym założenia dla przedmiotowej 
uchwały wraz z autopoprawkami. Dodatkowo wskazała, że zarówno projekt uchwały budżetowej jak i
projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej uzyskały pozytywne opinie Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Katowicach, trzecia pozytywna opinia RIO dotyczy możliwości 
sfinansowania deficytu – opinie odczytała.  

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały wraz z autopoprawkami.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawkami. 

 Radny Henryk Mainusz przedstawił stanowisko Klubu Radny Razem dla Raciborza – zał. Nr 4 
podkreślając na początku, że projekt tego budżetu miasta został przygotowany jeszcze przez 
poprzedniego prezydenta, w związku z powyższym pozytywnie odebrano kontynuacje wielu 
potrzebnych miastu zadań. Dalej wskazał, że z niepokojem jednak odebrano propozycje przyjęte w 
autopoprawce polegające na zmniejszeniu środków na program ograniczenia niskiej emisji, 
rezygnację z rewitalizacji Placu Długosza, odsunięcia w czasie budowy ul. Chorwackiej czy też 
budowy boiska wielofunkcyjnego w Ocicach. Reasumując przekazał, że ze względu na zmiany 
zaproponowane w autopoprawce Klub Radnych Razem dla Raciborza nie będzie głosował za 
przyjęciem przedmiotowej uchwały.  

 Radna Anna Szukalska zgłosiła wniosek o wprowadzenie zmiany w przedmiotowej uchwale 
polegającej na przesunięciu wydatku 00-104/OŚ Systemy zarządzania ISO 14001 i ISO 9001 w 
kwocie 10.000 zł na promocję przez sport.

 Radna Ludmiła Nowacka zapytała czy planowane jest wprowadzenie darmowej komunikacji w 
mieście dla uczniów i młodzieży szkolnej. Dalej zapytała czy na realizację budownictwa 
mieszkaniowego w ramach TBS-u przewiduje się wykorzystanie dotacji rządowej. Następnie 
wskazała na potrzebę zwiększenia dotacji dla PWSZ w Raciborzu.     

 Radny Marcin Fica zapytał o środki na realizację wschodniego odcinka obwodnicy, czy miasto 
korzysta z rządowego programu remontu dróg samorządowych oraz z ministerialnego programu na 
remonty stołówek szkolnych. Wskazał, że SP 4 można by zgłosić do tego programu. Na koniec 
zapytał o zakres prac na obiektach LKS Brzezie. 

 Radna  Anna Szukalska przekazała, że modyfikuje swój wniosek polegający na przesunięciu wydatku
00-104/OŚ Systemy zarządzania ISO 14001 i ISO 9001 w kwocie 10.000 zł ale nie na promocje przez
sport ale na zakup oczyszczaczy powietrza dla miejskich przedszkoli.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy odnosząc się do zapytań radnych przekazał, że zdecydowano aby 
środki PONE przeznaczyć w większej mierze na termomodernizację budynków wielorodzinnych w 
centrum miasta. Natomiast gdy chodzi o środki dla budownictwa jednorodzinnego to wskazał, że 
mieszkańcy będą mogli ubiegać się o dofinansowanie z programu „czyste powietrze”. Dodatkowo 
wspólnie z powiatem ma być utworzone stanowisko eko doradcy, a także zamierza się uruchomić w 
subregionie delegaturę wojewódzkiego funduszu. Zapewnił również, że w przypadku gdy środki się 
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wyczerpią to każde pojawiające się dodatkowe środki w budżecie będą kierowane na PONE. Gdy 
chodzi o wsparcie budowy dróg to wskazał, że rządowy konkurs nie jest jeszcze ogłoszony.

 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska – Mróz przekazała, że program ten jest na bieżąco 
monitorowany przez wydział, obecnie czeka się na ogłoszenie konkursu, co może nastąpić w 
okolicach wakacji.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że miasto będzie przygotowywało  
projekt wschodniej obwodnicy od ul. Piaskowej do granicy miasta w dzielnicy Sudół. Zawarto już w 
tym zakresie porozumienie z GDDKiA. Proces ten potrwa minimum 2 – 3 lata, później będzie mógł 
zostać ogłoszony przetarg. Natomiast w zakresie finansowania będzie trzeba zabiegać o to aby środki 
na to zadanie znalazły się w budżecie państwa. Odnośnie LKS Brzezie przekazał, że chodzi o 
modernizacje obiektu zaplecza gdzie znajdują się szatnie.          

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przekazała, że zgodnie z umowami na realizacje 
budynków TBS korzysta się z dofinansowania przekazywanego przez BGK, przy czym jest ono 
uzyskiwane po zrealizowaniu i rozliczeniu zadania. 

 Radny Michał Kuliga zapytał w kwestii możliwości wprowadzenia darmowej komunikacji dla 
uczniów. Dalej wskazał na zmniejszenie środków na walkę ze smogiem, co jego zdaniem nie 
powinno nastąpić. Zapytał też czy tak jak planowano 4 lutego rozpocznie się nabór wniosków z 
PONE, kto będzie finansował stanowisko eko doradcy i czy w ogóle jest możliwość sprowadzenia do 
miasta pracowników wojewódzkiego funduszu. Dalej uznał, że kierowanie mieszkańców do Katowic 
jest nie w porządku. Zapytał też z czego wynika zmniejszenie środków na utrzymanie zieleni w 
mieście.

 Radny Marcin Fica dopytał o remont stołówki w SP 4 oraz zakres prac na wielofunkcyjnym obiekcie 
sportowy.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że darmowa komunikacja dla dzieci i młodzieży będzie 
uruchomiona na czas ferii, natomiast gdy chodzi o wprowadzenie darmowej komunikacji dla 
wszystkich to należy dać więcej czasu nowemu prezesowi spółki na wypracowania docelowego 
rozwiązania. W zakresie naboru wniosków PONE przekazał, że na pewno się odbędzie. W zakresie 
programu „czyste powietrze” przekazał, że zabiega o to aby w Rybniku uruchomić delegaturę 
funduszu. Odnośnie środków na utrzymanie zieleni to przekazał, że zmniejszenie jest wynikiem 
rozstrzygniętego przetargu na to zadanie. Gdy chodzi o stołówki to żadnego wniosku nie składano. 
Odnośnie obiektu LKS Brzezie przekazał, że mają tam być zlokalizowane szatnie, pomieszczenia 
techniczne i świetlica. 

 Radna Ludmiła Nowacka przekazała, że ministerialny program dla stołówek przewiduje tylko  
dofinansowanie w granicach 25 tyś zł. o charakterze zadań konkursowych.  

 Radny Marcin Fica (Ad Vocem) poprosił o przedstawienie planów dla Placu Długosza.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że zrezygnował z podpisania umowy na rewitalizację 

Placu Długosza, środki te pozostaną w gestii powiatu i będzie na nie składany nowy wniosek. Planuje 
się, że będzie to wniosek związany z bulwarami. Co do planów dla Placu Długosza to przekazał, że 
tak jak przedstawiał w kampanii chce aby powstała tam zabudowa kilkukondygnacyjna z wieloma 
funkcjami dla mieszkańców.  

 Radny Paweł Rycka (Ad Vocem) przekazał, że czas kampanii się już skończył, a teraz potrzeba już 
konkretów. Zapytał też dlaczego poprzedni projekt został tak źle oceniony skoro był konsultowany z 
mieszkańcami. 

 Radny Michał Kuliga (Ad Vocem) w zakresie PONE przekazał, że jest bardzo zdziwiony  sytuacją 
zmniejszania środków na walkę ze smogiem. Uznał, że środków miejskiego programu zabraknie, a 
odsyłanie mieszkańców do programu rządowego, który tak naprawdę nie istnieje jest 
nieporozumieniem.   

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy potwierdził, że poprzedni projekt dla Placu Długosza został przez 
niego źle oceniony. Poprosił o jeszcze chwilę cierpliwości by poznać nowy projekt. W zakresie 
PONE przekazał, że ma inny pogląd na program „czyste powietrze” i jak można z niego skorzystać. 
Jeszcze raz też podkreślił, że wszystkie dodatkowe środki będą kierowane na PONE.  

 Radny Paweł Rycka (Ad Vocem) przekazał, że radni są od tego aby dopilnowywać realizacji 
deklaracji  prezydenta, poprosił więc o wskazanie konkretnej daty dla planów na Plac Długosza.       
W zakresie darmowej komunikacji wskazał, że nie można zasłaniać się osobą prezesa spółki gdyż 
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były to również deklaracje prezydenta z kampanii.
 Radny Michał Kuliga (Ad Vocem) przekazał, że nie chodzi o różnice poglądów. Poprosił o ponowne 

przeanalizowanie raciborskiego programu i programu „czyste powietrze” i wybranie, który jest 
lepszy.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy odpowiadając przekazał, że i tak będzie musiał wytłumaczyć się ze 
swoich 100 dni. 

 Radny Paweł Rycka wskazał, że w tamtej kadencji też był analizowany wniosek o zakup 
oczyszczaczy dla przedszkoli. Uznał, że należy to pozostawić w gestii rady rodziców każdego 
przedszkola, gdyż tak naprawdę do dzisiaj nie wiadomo czy te urządzenia są tak skuteczne.  

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że przyjęcie tego wniosku nie oznacza jeszcze, że zostanie on 
zrealizowany. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska (Ad Vocem) przekazała, że to tylko 10.000 zł więc będzie to program 
pilotażowy dla kilku przedszkoli. Wskazała, że w żłobku takie oczyszczacze już funkcjonują. Dalej 
wskazała, że sama też korzysta z takiego urządzenia. 

 Michał Kuliga (Ad Vocem) przekazał, że smog i tak będzie większy w związku z ograniczeniem 
środków  na PONE. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowania: 
Głosowano wniosek w sprawie:
przesunięcia środków z ISO na oczyszczacze powietrza w przedszkolach w kwocie 10.000 zł. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (19)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima ,
Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , 
Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał 
Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk 
PRZECIW (2)
Henryk Mainusz , Eugeniusz Wyglenda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Marcin Fica 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały Budżetowej Miasta Racibórz na 2019 r. wraz z dwoma autopoprawkami i 
przyjętym wnioskiem. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Piotr Klima , Krystyna 
Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Ludmiła 
Nowacka , Anna Ronin , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk 
PRZECIW (6)
Marcin Fica , Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga , Henryk Mainusz , Paweł Rycka , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Rada podjęła Uchwałę nr III/31/2019 Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2019 rok.
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5. Uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przedstawiła radnym uzasadnienie dla podjęcia 
przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką. Dodatkowo wskazała, że projekt przedmiotowej 
uchwały uzyskał pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach,

 Radny Marcin Fica zapytał czy przygotowanie drogi do działek przy ul. Mikołowskiej będzie 
odbywało się w taki sam sposób jak na ul. Bartka Lasoty. Dalej zapytał czy wieża widokowa w 
Brzeziu jako zadanie  budżetu obywatelskiego będzie realizowane w 2019 roku.

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita potwierdził, że przygotowanie drogi do działek przy ul. 
Mikołowskiej będzie odbywało się w taki sam sposób jak przy ul. Bartka Lasoty. Dalej przekazał, że 
realizacja  wieży widokowej została wykreślona z budżetu obywatelskiego w uzgodnieniu z 
wnioskodawcami.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej wraz z autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Piotr Klima , Krystyna 
Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Ludmiła 
Nowacka , Anna Ronin , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk 
PRZECIW (6)
Marcin Fica , Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga , Henryk Mainusz , Paweł Rycka , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Rada podjęła Uchwałę nr III/32/2019 w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.

6. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/642/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 
sierpnia 2018 r. w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, podatku rolnego i 
podatku leśnego na terenie Miasta Racibórz w drodze inkasa, określenia inkasentów i 
wynagrodzenia za inkaso.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/642/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 
sierpnia 2018 r. w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku 
leśnego na terenie Miasta Racibórz w drodze inkasa, określenia inkasentów i wynagrodzenia za 
inkaso (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka
, Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
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Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Rada podjęła Uchwałę nr III/33/2019 w sprawie  zmiany Uchwały Nr XLIII/642/2018 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 29 sierpnia 2018 r. w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, podatku 
rolnego i podatku leśnego na terenie Miasta Racibórz w drodze inkasa, określenia inkasentów i 
wynagrodzenia za inkaso.

7. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.

 Radny Michał Kuliga w kontekście remontu tak ważnej dla miasta drogi zapytał o stanowisko miasta 
w sprawie planów PLK związanych z likwidacją przejazdu kolejowego przy ul. Łąkowej. 

 Prezydenta Miasta Dariusz Polowy przekazał, że odbył spotkanie z przedstawicielami PLK, na 
którym przedstawiono plany – marzenie aby w granicach stacji nie było żadnych przejazdów 
kolejowych, a przejazd przy ul. Łąkowej leży jeszcze w granicach stacji. Niemniej wskazał, że są to 
tylko plany, gdyż PLK nie jest władne do zmiany organizacji ruchu drogowego w granicach miasta. 
Dodał, że była to pierwsza rozmowa i z niej nic jeszcze konkretnego nie wynikło.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka
, Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Rada podjęła Uchwałę nr III/34/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Raciborskiemu.

8. Uchwała w sprawie powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu na 
stanowisko Kierownika Raciborskiego Centrum Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.

 Przew. RM Leon Fiołka przedstawił przygotowaną propozycję, w której w składzie przedmiotowej 
komisji jako przedstawiciele podmiotu tworzącego znaleźli się następujący radni: Anna Szukalska, 
Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska oraz jako lekarz Jarosław Krężel, a jako przedstawiciel Rady 
Społecznej Raciborskiego Centrum Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych – radna Krystyna 
Klimaszewska. Na Przewodniczącą komisji konkursowej proponuje się radną Annę Szukalską.

 Radny Paweł Rycka na przedstawiciela podmiotu tworzącego zgłosił jeszcze radnego Henryka 
Mainusza.  

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie na 
przyjęciem kandydatury radnego Henryka Mainusza.

 Radny Marcin Fica wskazał, że wcześniej zaproponowanego składu nie głosowano.
 Radny Henryk Mainusz przekazał, że uchwała powinna zostać przegłosowana w całości z 

przedstawionymi wszystkimi propozycjami.
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 Radna Zuzanna Tomaszewska uznała, że nic nie stoi na przeszkodzie aby przegłosować uchwałę w 
całości.

 Przew. RM Leon Fiołka zarządził głosowanie uchwały z wszystkimi propozycjami, t.j. w określonym 
na sesji składzie i treści. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu na 
stanowisko Kierownika Raciborskiego Centrum Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (w 
określonym na sesji składzie) . 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka
, Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Rada podjęła Uchwałę nr III/35/2019 w sprawie powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia 
konkursu na stanowisko Kierownika Raciborskiego Centrum Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.

9. Uchwała w sprawie powołania Rady Społecznej Raciborskiego Centrum Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych.

 Przew. RM Leon Fiołka przedstawił przygotowaną propozycję, w której w składzie przedmiotowej 
rady znaleźli się: Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska jako 
przewodnicząca rady wyznaczona przez Prezydenta Miasta Racibórz, przedstawiciel Wojewody 
Ślaskiego – Ewa Pawełczyk oraz radna Krystyna Klimaszewska i radna Anna Ronin, a także 
Zbigniew Ciszek, Henryka Satała i Wiesław Szczygielski jako  członkowie. 

 Radny Paweł Rycka podziękował za zgłoszenie kandydatury Wiesława Szczygielskiego, a
 następnie zaproponował jeszcze do składu rady panią Małgorzatę Jańską, która wyraziła zgodę na 
kandydowanie.

 Przew. RM Leon Fiołka wskazał, że liczba wolnych miejsc została wyczerpana i w związku z tym 
należałoby wskazać ewentualnie kogo ta osoba miałaby zastąpić.

 Radny Paweł Rycka wskazał, że zgłoszenia dokonał jako przedstawiciel największego klubu radnych.
Dodał, że nikogo zamiarem nie jest upolitycznianie tej rady, a wskazane osoby, zarówno pan Wiesław
Szczygielski jak i pani Małgorzata Jańska są mocno związane ze środowiskiem osób 
niepełnosprawnych. Wskazał jednocześnie, że z tego też względu nie zgłaszano radnych. 
Oczekiwałby więc, że któraś z pań radnych sama się wycofa. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała czy jest możliwość powiększenia składu rady.
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych przekazała, że nie można zwiększyć ilości przedstawicieli 

gdyż wynika ona z przyjętej wcześniej uchwały.  
 Przew. RM Leon Fiołka zaproponował przegłosowanie każdej kandydatury członka, z wyłączeniem 

przedstawiciela Wojewody Śląskiego i przewodniczącej wskazanej przez Prezydenta Miasta. 
 Radna Anna Szukalska zgłosiła wniosek o 10 minut przerwy.
 Przew. RM Leon Fiołka korzystając ze swoich uprawnień zarządził 15 minut przerwy. Przerwa od 

godz. 17:13 do godz. 17:28.
 Radna Ludmiła Nowacka wskazując na wcześniejszy swój udział w pracach tej rady wskazała, że 

problemy jakie tam przede wszystkim występują to problemy finansowe. Poza tym dochodzą również
kwestie medyczne i pedagogiczne. W związku z powyższym wskazała, że w składzie tej rady 
powinny znaleźć się przede wszystkim osoby merytoryczne, znające to środowisko.
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 Przew. RM Leon Fiołka poprosił o wyrażenie zgody na kandydowanie przez zgłoszonych wcześniej 
członków. Dodając, że zgłoszeni Zbigniew Ciszek, Henryka Satała i Wiesław Szczygielski swoje 
zgody wyrazili. 

 Radna Krystyna Klimaszewska wyraziła zgodę na kandydowanie.
 Radna Anna Ronin przekazała, że wycofuję swoja kandydaturę na rzecz pani Małgorzaty Jańskiej. 
 Przew, RM Leon Fiołka zarządził głosowanie uchwały w ustalonym w dyskusji składzie.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Raciborskiego Centrum Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych (w określonym na sesji składzie). 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka
, Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Rada podjęła Uchwałę nr III/36/2019  w sprawie powołania Rady Społecznej Raciborskiego Centrum 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.

10. Uchwała w sprawie wymagań jakie powinien spełniać budżet obywatelski w Mieście Racibórz.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS przyjęła wniosek o dopisanie w § 6,
że pierwszy nabór wniosków nastąpi w 2019 r. z terminem realizacji w 2020 r. W związku z tym 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały wraz z powyższym wnioskiem.  

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP podobnie przyjęła wniosek o dopisanie w § 6, że
pierwszy nabór wniosków nastąpi w 2019 r. z terminem realizacji w 2020 r. W związku z tym 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały wraz z powyższym wnioskiem.  

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF przyjęła wniosek o wykreślenie z uchwały § 6. W 
związku z tym komisja pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały wraz z powyższym 
wnioskiem.  

 Radna Anna Szukalska złożyła wniosek wykreślenia z uchwały § 6 i związanych z nim pozycji. 
Podkreśliła, że budżet obywatelski jest na dzielnicach jeszcze mało rozpropagowany więc 
przyjmowanie już teraz opcji z głosowaniem co 3 lata wyłącznie projektów ogólnomiejskich wypacza
sens takiego budżetu obywatelskiego. 

 Radny Stanisław Borowik przedstawił wniosek formalny o wykreślenie pkt 12 z § 2 uchwały. 
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska – Mróz zwróciła uwagę, że takiego punktu nie ma w 

przedmiotowej uchwale, i że radny prawdopodobnie korzysta z tekstu obecnie obowiązującej 
uchwały.

 Radny Stanisław Borowik wycofał swój wniosek.  
 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że w poprzedniej kadencji rzeczywiście padła propozycja 

aby co 5 lat głosowano tylko na duże projekty ogólnomiejskie. Dalej jednak uznała, że społeczeństwo 
obywatelskie jeszcze nie jest przygotowane na takie zmiany i na dzielnicach dalej czekają na kolejną 
lokalną edycję. Rozwiązanie takie można by wprowadzić ale dopiero na 10 lecie budżetu 
obywatelskiego.    

 Radny Marian Czerner wskazał, że wyłączając teraz te małe projekty wprowadzano by w błąd 
mieszkańców. Taką zmianę należy więc odłożyć na późniejszy czas, a obecnie można jedynie 
pomyśleć o tym aby co 3 lata zwiększać pule na projekty ogólnomiejskie ale nie rezygnować 
całkowicie z projektów lokalnych.    
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 Radny Henryk Mainusz zapytał o jakich dużych projektach ogólnomiejskich może być mowa. Dalej 
wskazał, że i tak to wszyscy mieszkańcy będą mogli głosować za wybranym projektem.    

 Radny Michał Kuliga przekazał, że to czy mieszkańcy są gotowi na duże projekty to się okaże gdy 
zmiana zostanie wdrożona. Dalej wskazał, że mieszkańcy o takich zmianach otrzymali już wcześniej 
sygnał i teraz czekają na ten moment. Dodał, że nie będzie się upierał aby był to już ten rok, niemniej 
uznał, że warto spróbować wprowadzając plan A, a gdy nie będzie takich projektów to uruchomić 
plan B z mniejszymi projektami.  

 Radny Paweł Rycka zapytał radnego Mariana Czernera czy słowa o możliwości zwiększenia puli 
środków na budżet obywatelski były deklaracja koalicji rządzącej.

 Radny Marian Czerner (Ad Vocem) przekazał, że nie była to deklaracja o wysokości środków, a 
bardziej zapytanie czy jest możliwość innego podziału tych środków tak aby zwiększyć pulę środków 
na projekty ogólnomiejskie jednocześnie nie likwidując projektów dzielnicowych.  

 Radny Paweł Rycka wskazał, że sygnał do mieszkańców już poszedł. Zaproponował więc aby w 2019
roku zwiększyć pulę na projekty ogólnomiejskie, a pulę środków na małe projekty obniżyć o 50%.  

 Radny Marian Czerner (Ad Vocem) przekazał, że też jest za takim rozwiązaniem, bo nie jest to 
wyłączenie systemu.

 Radna Zuzanna Tomaszewska (Ad Vocem) zapytała czy rzeczywiście to da się wprowadzić. 
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska – Mróz przekazała, że dotychczas zasady i regulamin 

funkcjonowały na zasadzie zarządzenia Prezydenta Miasta. Z uwagi jednak na zmiany ustawowe 
dokonane w zeszłym roku konieczne stało się przyjęcie tych zasad przez Radę Miasta. Radni więc 
zdecydują w jakim kierunku pójdziemy, możliwości jest wiele. Przygotowując ten projekt uchwały 
wydział sugerował się sugestiami mieszkańców. Przesunięto więc w czasie kwestie dużych projektów
ogólnomiejskich. Zasady rozpatrywania tych dużych projektów miało być identyczne jak 
dotychczasowe rozpatrywanie małych projektów. Zgodnie z dotychczasowym regulaminem pula 
środków na projekty ogólnomiejskie była zawsze wyższa niż pierwotnie zakładano z uwagi na 
mniejsze zainteresowanie w niektórych dzielnicach. Zazwyczaj było to ok. 700 tyś zł na projekty 
ogólnomiejskiej, więc wychodzi, że około 200 tyś zł. przechodziło z projektów  dzielnicowych. Dalej 
przekazała, że trudno jej określić który kierunek jest lepszy, to radni muszą zdecydować. 
Odpowiadając na pytanie radnego Mariana Czernera przekazała, że o podziale puli środków decyduje 
dalej Prezydent Miasta w zarządzeniu. Można więc jedynie wnosić o to do Prezydenta Miasta.        

 Radny Jarosław Łęski zapytał czy zostały już sformułowane zasady odnoszące się do osób 
małoletnich. Wskazał, że młodzież też chętnie chciałaby wziąć udział w tych głosowaniach i nie 
powinno się ich tego prawa pozbawiać.   

 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska – Mróz przekazała, że kwestia ta była poruszana na 
jednej z komisji. Faktem jest, że tego typu zapisów nie można artykułować w uchwale. Temat ten 
budzi wiele kontrowersji prawnych. W konsultacji z biurem radców prawnych stoi się obecnie na 
stanowisku, że nie powinny to być osoby nie mające czynnego prawa wyborczego. Niemniej jest to 
jednak jeszcze temat otwarty gdyż nie może być poruszony w przedmiotowej uchwale. Poprosiła więc
radnego o przygotowanie swojej propozycji.   

 Radna Magdalena Kusy zapytała czy propozycja radnego Mariana Czernera jest możliwa do realizacji
już w tej edycji budżetu obywatelskiego i kiedy następuje tego ustalenie.

 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska – Mróz przekazała, że kolejnym krokiem po przyjęciu 
uchwały będzie zarządzenie Prezydenta Miasta, które określi pulę środków na projekty 
ogólnomiejskie i na projekty lokalne. Podział środków można więc ustalić odmiennie niż dotąd.

 Radna Zuzanna Tomaszewska uznała, że w tym przypadku lepiej będzie wykreślić z uchwały § 6 i 
mieć na uwadze to, że Prezydent Miasta będzie mógł podjąć decyzję o przesunięciu większej puli 
środków na projekty ogólnomiejskie. Wtedy też można by to podkreślić w kampanii promocyjnej. 
Dalej wskazała, że jest to dobre rozwiązanie również dla tych którzy czekali na duże projekty 
ogólnomiejskie.  

 Radny Stanisław Borowik zapytał czy dotychczasowy regulamin jeszcze funkcjonuje. 
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska – Mróz przekazała, że w chwili obecnej już nie 

funkcjonuje.  
 Radny Michał Kuliga uznał, że lepiej może nie mieszać mieszkańcom wprowadzając zmiany w 

podziale środków. Zapytał zaś czy jest możliwe jeszcze w tej kampanii wprowadzenia dużych 
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projektów ogólnomiejskich.  
 Radna Anna Szukalska uznała, że oczekiwania mieszkańców są również na małe projekty lokalne, 

zwłaszcza dla tych, którym do tej pory się nie udało. Dalej wskazała, że trudno jest popierać 
rozwiązanie z dużymi projektami ogólnomiejskimi przy założeniu, że mogłoby o tym zdecydować 
100 osób bo taki jest ustalony minimalny próg. 

 Radna Ludmiła Nowacka przekazała, że są miasta gdzie są ustalane budżety dzielnic, a u nas tego nie 
ma, warto więc nadal inwestować w te lokalne inicjatywy. Dalej wskazała, że kwota przeznaczana na 
projekty ogólnomiejskiej i tak jest wysoka. Dzielnicom powinno się pozostawić możliwość 
decydowania. 

 Radny Henryk Mainusz (Ad Vocem) wyjaśnił, że wcześniej nic nie mówił o projekcie za 1,5 mln zł,  
mówił jedynie, że większe projekty ogólnomiejskie wymagają większych nakładów. Tych dużych 
projektów może być dwa albo i trzy. Złym rozwiązaniem będzie jednak pozostawienie dzielnicom 
kwoty 10 tys zł. czy 15 tyś zł.  

 Radna Anna Szukalska (Ad Vocem) przekazała, że dla niej jeden budżet ogólnomiejski oznaczał 
przeznaczenie całej puli środków t.j. 1,5 mln zł na projekty ogólnomiejskie. 

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że przy takich założeniach, nie musi to być jeden projekt 
ogólnomiejski ale takich projektów może wpłynąć więcej, będą jednak one musiały zmieścić się w 
określonej puli środków. Różnica jest w tym, że na dzielnice nie zostałyby przekazane żadne środki 
do podziału.

 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska – Mróz przekazała, że bez względu na decyzję rady 
działania promocyjne związane z budżetem obywatelskim zostaną zintensyfikowane. 

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że na komisjach zostały przejęte dwa wnioski, jeden wniosek 
Komisji RGBiF o wykreśleniu z uchwały § 6 i związanych z nim pozycji, oraz drugi wniosek Komisji
OKSRiOS oraz Komisji GMOŚiBP o dopisanie w § 6, że pierwszy nabór wniosków nastąpi w 2019 r.
z terminem realizacji w 2020 r. W związku z tym uznał, że wnioskiem dalej idącym jest wniosek o 
wykreślenie z uchwały § 6 i związanych z nim pozycji więc zaproponował przegłosowanie tego 
wniosku w pierwszej kolejności.  

 Radny Paweł Rycka poprosił o to aby nie wprowadzać nikogo w błąd, bo mieszkańcy dzielnic też 
będą mogli składać duże projekty ogólnomiejskiej do realizacji na ich dzielnicy.  

 Radny Stanisław Borowik zapytał czy przy podziale środków jest brana pod uwagę liczba 
mieszkańców w danych dzielnicach.

 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska – Mróz przekazała, że tak właśnie to się odbywało. 
 Radna Zuzanna Tomaszewska (Ad Vocem) przekazała, że małej dzielnicy będzie o wiele trudniej 

przeforsować duży projekt ogólnomiejski niż dużej dzielnicy. 
 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie:

Głosowano wniosek w sprawie:
wykreślenia z uchwały § 6 i związanych z nim pozycji . 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt 
Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , 
Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk 
PRZECIW (7)
Stanisław Borowik , Marcin Fica , Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga , Henryk Mainusz , Paweł 
Rycka , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wymagań jakie powinien spełniać budżet obywatelski w Mieście 
Racibórz (po konsultacjach i z przyjętym wnioskiem). 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
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Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt 
Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , 
Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk 
PRZECIW (6)
Marcin Fica , Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga , Henryk Mainusz , Paweł Rycka , Eugeniusz 
Wyglenda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Stanisław Borowik 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk

Rada podjęła Uchwałę nr III/37/2019 w sprawie wymagań jakie powinien spełniać budżet obywatelski w
Mieście Racibórz.

11. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka
, Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Rada podjęła Uchwałę nr III/38/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 
Śląskiemu. 

12. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Studzienna i Sudół w 
Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Studzienna i Sudół w 
Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
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Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka
, Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Rada podjęła Uchwała nr III/39/2019 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Studzienna
i Sudół w Raciborzu.

13. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Proszowiec - Stara Wieś w 
Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Proszowiec - Stara Wieś w 
Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka
, Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Rada podjęła Uchwała nr III/40/2019w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Proszowiec - 
Stara Wieś w Raciborzu. 

14. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka
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, Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Rada podjęła Uchwała nr III/41/2019 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Płonia            
w Raciborzu.

15. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka
, Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Rada podjęła Uchwała nr III/42/2019 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ocice             
w Raciborzu.

16. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Miedonia w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Miedonia w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka
, Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 
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Rada podjęła Uchwała nr III/43/2019 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Miedonia w 
Raciborzu.

17. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Markowice w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Markowice w Raciborzu.
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena 
Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł 
Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Rada podjęła Uchwała nr III/44/2019 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Markowice w 
Raciborzu.

18. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Brzezie w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Brzezie w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka
, Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Rada podjęła Uchwała nr III/45/2019 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Brzezie w 
Raciborzu.
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19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w 
Raciborzu przy ul. Hulczyńskiej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej 
w Raciborzu przy ul. Hulczyńskiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka
, Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Rada podjęła Uchwała nr III/46/2019 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki 
gruntu położonej w Raciborzu przy ul. Hulczyńskiej.

20. Uchwała w sprawie petycji mieszkańca.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie petycji mieszkańca. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka
, Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Rada podjęła Uchwała nr III/47/2019 w sprawie petycji mieszkańca.

21. Uchwała w sprawie petycji mieszkańca.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie petycji mieszkańca. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
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Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka
, Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Rada podjęła Uchwała nr III/48/2019 w sprawie petycji mieszkańca.

22. Uchwała w sprawie przyjęcia rezygnacji II Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji II Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena 
Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł 
Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Rada podjęła Uchwała nr III/49/2019 w sprawie przyjęcia rezygnacji II Wiceprzewodniczącego Rady 
Miasta Racibórz.

23. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (18)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima ,
Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Anna 
Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Marcin Fica , Michał Kuliga , Ludmiła Nowacka 
NIEOBECNI (2)
Krystyna Klimaszewska , Mirosław Lenk 

Rada podjęła Uchwałę nr III/50/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Raciborzu.
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24. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka
, Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Rada podjęła Uchwała nr III/51/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta 
Racibórz.

25. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak
, Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Anna Ronin , Anna Szukalska , Michał 
Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8)
Stanisław Borowik , Marcin Fica , Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga , Henryk Mainusz , 
Ludmiła Nowacka , Paweł Rycka , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Rada podjęła Uchwała nr III/52/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta 
Racibórz.

26. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków w 
Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków w 
Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (17)
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Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , 
Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka , Anna 
Ronin , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
PRZECIW (4)
Stanisław Borowik , Justyna Henek-Wypior, Henryk Mainusz , Paweł Rycka 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Michał Kuliga 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Rada podjęła Uchwała nr III/53/2019 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu 
Budynków w Raciborzu.

27. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Raciborzu. Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, 
Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Stanisław Borowik , Michał Kuliga , Henryk Mainusz , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Mirosław Lenk , Ludmiła Nowacka 

Rada podjęła Uchwała nr III/54/2019 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Raciborzu.

28. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy , Jarosław
Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Rada podjęła Uchwała nr III/55/2019 w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
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29. Przyjęcie Planu Pracy Komisji Rewizyjnej oraz Planu Pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji
na 2019 rok.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
Przyjęcie Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok.
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena 
Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł 
Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Rada przyjęła Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie Planu Pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 2019 rok.
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena 
Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł 
Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Mirosław Lenk 

Rada przyjęła Planu Pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 2019 rok.

30. Wolne wnioski i informacje.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że w Biurze Rady Miasta radni mogą złożyć zamówienie na 
wizytówki.

 Radny Marcin Fica z uwagi, że zwolnił się lokal MiPBP na Rynku zapytał czy wiadomo już na co ten 
lokal zostanie przeznaczony.

 Radna Ludmiła Nowacka przedłożyła na piśmie i przedstawiła następujące zapytania:
1) czy Prezydent Miasta będzie wspierał działania dyrekcji ZSOMS w zakresie niezbędnych prac 

modernizacyjnych przy hali sportowej,
2) czy Prezydent Miasta przewiduje kompleksową modernizację lodowiska, a nie tylko budowę 

zadaszenia,
3) jaki będzie  zakres prac, wielkość środków  i termin planowanej rozbudowy H2Ostróg bądź 

rozbudowy basenów przy ul. Markowickiej,
4) jaką dalszą rolę dla miasta będą odgrywały tereny w Pleśnej i Gąskach,
5) czy Intro Festiwal bazuje tylko na dotacji miejskiej i na wpływach z biletów czy też może 

pozyskuje środki z innych źródeł,
6) jaką politykę Prezydent Miasta przewiduje względem sportu szkolnego, czy w SP 15 będą w 
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nowym roku szkolnym uruchamiane klasy mistrzostwa sportowego.    
 Radny Stanisław Borowik informacyjnie wskazał na rozpoczęte negocjacje pomiędzy Firmą EKO-

OKNA, a miastem Pszów w zakresie pozyskania terenu pod przyszłe hale i w związku z tym zapytał 
czy Prezydent Miasta przewiduje włączenie się do tych negocjacji z terenami miejskimi.

 Radna Krystyna Klimaszewska zwróciła się do Prezydenta Miasta z propozycją powołania w naszym 
mieście Raciborskiej Rady Kobiet.

 Radny Henryk Mainusz poprosił Prezydenta Miasta o przedstawienie standardów jakie obowiązywały
przy zwolnieniu prezesa PK, jakie są plany nowego prezesa i czy należy się spodziewać kolejnych 
dymisji prezesów i kierowników.

 Radna Magdalena Kusy podziękowała za przewidziany do realizacji remont chodnika przy ul. 
Markowickiej. Następnie przedstawiła informację o złożonych przez siebie interpelacjach:
1) w sprawie zmiany organizacji ruchu na skrzyżowaniu ulic Piaskowej, Szkolnej i Sudeckiej,
2) w sprawie przeanalizowania problemu z naborem dzieci 2,5 letnich do raciborskich przedszkoli. 

 Radny Michał Kuliga poprosił Prezydenta Miasta aby nowy prezes PK przedstawił radnym na sesji w 
lutym swoją wizję dla firmy. Następnie poprosił aby Prezydent potraktował priorytetowo plany 
zatrudnienia eko doradcy. Poprosił również aby radni tak jak to się dzieje w innych gminach na 
koniec sesji mogli składać interpelacje.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że nic nie stoi temu na przeszkodzie o ile interpelacje i zapytania 
będą złożone również na piśmie.  

 Radny Eugeniusz Wyglenda przedłożył na piśmie  interpelację w sprawie :
1) zamontowania balustrad na skrzyżowaniu ul. Hulczyńskiej i Korczaka,
2) utwardzenie ul. Tunelowej,
3) planów co do górnego budynku ZSP Nr 4 w Studziennej,
4) przeznaczenia wolnego terenu po wyburzonym budynku na parking przy ZSP Nr 4.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy odniósł się do następujących wypowiedzi :
 Odnośnie wypowiedzi radnej Ludmiły Nowackiej:

1) w sprawie hali ZSOMS przekazał, że pomoże w tych zabiegach,
2) w sprawie lodowiska przekazał, że chodzi oczywiście o modernizację całego lodowiska ale trzeba 

mieć projekt i od tego należy zacząć,
3) w sprawie H2Ostróg przekazał, że prawdopodobnie obiekt czeka gruntowny remont,
4) w zakresie Pleśnej przekazał, że obiekty tam będą funkcjonować, bo przedłużono umowę w tym 

względzie, a gdy chodzi o teren w Gąskach to wymaga on sporego doinwestowania, więc temat 
jest w zawieszeniu,

5) w sprawie Intro Festiwalu przekazał, że spodziewa się, że organizatorzy pozyskają sponsorów,
6) w sprawie sportu szkolnego przekazał, że SP 15 nie planuje uruchomienia klas mistrzostwa 

sportowego.
 Odnośnie wypowiedzi radnego Stanisława Borowika podziękował za przedstawione 

informacje i przekazał, że z nich skorzysta.
 Odnośnie wypowiedzi radnej Krystyny Klimaszewskiej w sprawie Raciborskiej Rady Kobiet 

zaprosił radną na spotkanie do urzędu w celu omówienia szczegółów.
 Odnośnie wypowiedzi radnych Henryka Mainusz i Michała Kuligi w sprawie nowego prezesa 

PK przekazał, że to w gestii Przew. RM leży zaproszenie nowego prezesa na sesję.
 Odnośnie wypowiedzi radnej Magdaleny Kusy w sprawie 2,5 latków w przedszkolach 

przekazał, że rozezna temat i udzieli odpowiedzi jak najszybciej. 

31. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął III sesję Rady Miasta 
Racibórz, godz. 19:15. 

Przewodniczący Rady 

                                                              Leon Fiołka
Przygotował: 
Leszek Jureczko
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